
 

مسکن فرهنگیان اصفهان 
محمدرضا جان نثاری، معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری اصفهان در یکصد وهفتاد و پنجمین جلسه شورای 
آموزش  و پرورش استان اظهار داشت: برآوردها در خصوص 
آمار و رویکرد نسبت به تأمین نیروی انسانی آموزش و پرورش 
استان باید مورد توجه و دفاع باشد. او افزود: یکی از مواردی 
که باید مورد توجه جدی باشد بحث مسکن فرهنگیان است 
و لازم است پرونده ویژه این موضوع در معاونت عمرانی 
استانداری تشکیل شود تا به صورت دقیق مورد بررسی قرار گیرد 
و با اتخاذ تصمیم عمرانی صحیح درخصوص آن، بهترین سطح 
رضایت مندی را برای فرهنگیان فراهم کرد. معاون سیاسی، 
امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان خاطرنشان کرد: جایگاه 
آموزش و پرورش در زمینه انتخابات بسیار حائز اهمیت است؛ 
چرا که این قشر علاوه بر حضور به عنوان عوامل انتخابات، مورد 
رجوع عموم نیز هستند و می توانند اثر قابل توجهی بر حضور 
رأی اولی ها و جامعه هدف اعم از معلمان، دانش آموزان و اولیای 

آن ها داشته باشند.

بحران در کشاورزی خوزستان 
رئیس انجمن صنفی کشاورزان خوزستان از بروز بحران 
بی سابقه کود کشاورزی در این استان انتقاد کرده و خواهان 
ورود استاندار به این موضوع شد. مسعود اسدی، اظهار کرد: 
کشاورزان خوزستانی با بحران شدید کود شیمیایی و قیمت 
سرسام آور آن روبه رو هستند. او افزود: در حالی که قیمت هر 
کیسه کود اوره به صورت دولتی ۱۵۰ هزار تومان است، کشاورزان 
استان مجبور هستند این کود را به قیمت ۷۵۰ هزار تومان از 
بازار آزاد به صورت قرضی تهیه کنند؛ قیمت این کود در بازار آزاد 
۵۰۰ هزار تومان است ولی چون نسیه تهیه می شود تا هنگام 
برداشت باید ۷۵۰ هزار تومان پرداخت کنند. او در ادامه با اشاره 
به اینکه طی ۲۰ سال اخیر بدترین بحران تهیه کود و بذر گندم 
را برای کشاورزان خوزستانی شاهد هستیم، بیان کرد: از لحاظ 
تأمین بذر و کود برای کشت گندم پاییزه با مشکل مواجه شدیم 
و این موضوع به تولیدات خوزستان آسیب می  زند؛ همچنین، 
هزینه های بسیار سنگینی را به کشاورزان وارد کرده و با کوتاهی 
که در قبال تأمین از طریق بخش دولتی صورت گرفته حالا بخش 
عمده ای از بذر و کود از بازار آزاد با قیمت های گزاف و کیفیت 
بسیار پایین تهیه می شود. رئیس انجمن صنفی کشاورزان 
خوزستان گفت: متأسفانه کشاورزان خوزستانی امسال به اجبار 
از بذرهای غیراستاندارد برای کشاورزی خود استفاده کردند 
چون سازمان جهاد کشاورزی خوزستان پیش بینی لازم برای 

این موضوع را نداشت.

 ثبت هزار گونه گیاهی
 در چهارمحال و بختیاری 

مدیرکل حفاظت از محیط زیست چهارمحال و بختیاری از 
به ثبت رسیدن یک هزار و ۳۶۰ گونه گیاهی در استان خبرداد. 
سعید یوسف پور اظهار داشت: ۱۱.۸ درصد مساحت استان 
جزو مناطق حفاظت شده است، و تا کنون ۴۳۳ گونه جانوری، 
۳۰۱ گونه پرنده، ۴۶ گونه پستاندار، ۴۹ گونه خزنده، چهار گونه 
دوزیست، ۳۴ گونه ماهی و یک هزار و ۳۶۰ گونه گیاهی در این 
استان به ثبت رسیده است. او افزود: در این استان هشت تالاب 
که مدیریت و حفاظت از آن ها به عهده سازمان محیط زیست 

وجود دارد.

قابلیت ثبت جهانی شیراز
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فارس با 
اشاره به ظرفیت های منحصربه فرد شیراز گفت: شهر شیراز با 
تمام ظرفیت هایی در حوزه های تاریخی، فرهنگی، هنری، ادبی 
و صنایع دستی دارد، قابلیت ثبت جهانی را در میان شهرهای 
دنیادار است. ثابت اقلیدی در دیدار اعضای شورای اسلامی 
شهر شیراز  با اشاره به اینکه در دوران زندیه شیراز پایتخت 
ایران بوده است افزود: آثار ارزشمندی از این دوران برای ما به 
یادگار مانده و کریم خان زند که خود را نه پادشاه که وکیل الرعایا 
می خواند خدمات ارزنده ای را به این شهر و استان داشته و 
یادگارهایی را به جا گذاشته که امروزه از مواهب آن بهره مند 

می شویم. 

تورم و گرانی 
خ مردم  تورم در جامعه روز به روز بیشتر خود را به ر
از  گران تر است.  از سیب  گوجه فرنگی  مي کشد. قیمت 
که بیشتر به فکر مردم عادی در  مسئولان تقاضا داریم 
جامعه باشند زیرا کمرشان زیربار این همه مشکلات خم 
شده است. در حال حاضر هر خانواده ای فرزند  محصل 
دارد و باید از پس خرج و مخارج مدارس فرزند خود نیز برآید.
یک شهروند از تهران

 

آزمایش های پزشکی 
با دفترچه تامین اجتماعی برای آزمایش تیرویید به 
آزمایشگاه رفتم و مبلغ ۴۰۰ هزار تومان بابت یک آزمایش 
تیرویید از من دریافت کردند. از مسئولان وزارت بهداشت 
هزینه های  اقل  لا که  کنند  کاری  که  داریم  درخواست 

آزمایشگاه ها پایین بیاید.
هاشمی از تهران

 

مدارس
به عنوان یک معلم بازنشسته آموزش و پرورش از مدیران 
دانش آموزان  تفریح  زنگ  دارم  تقاضا  ابتدایي  مدارس 
کلاس اولي زودتر از بقیه دانش آموزان صورت  گیرد. زیرا این 
دانش آموزان با توجه به شلوغي زنگ تفریح و کوچک بودن 
کي را از بوفه مدرسه خریداری کنند. خود نمي توانند مواد خورا
یک معلم از تهران

گر بگوییم دریاچه ارومیه و  آرمان ملی: شاید بیراه نباشد ا
بسیاری تالاب ها و رودها و رودخانه های دیگری در ایران بر 
اثر ندانم کاری های مسئولان بوده که به این روز افتاده اند؛ 
ندانم کاری هایی که از عدم تخصیص بودجه کافی برای محیط 
زیست شروع شده و به عدم تخصیص همان بودجه اندک 
هم به مسائل زیست محیطی ایران ختم می شود.  بسیاری 
مناطق که روزگاری در ایران سرسبز و خطه ای از بهشت برین و 
خوش آب و هوای ایران بودند حالا یا به جای دانه های برف و 
باران گرفتار ریزگردهای خفه کننده شده اند یا خشک و بی آب 
و علف، خالی از سکنه و متروک، از اردبیل و خراسان گرفته 
تا تبریز و بلوچستانی که موزهایش صادراتی بودند و حالا از 
کستان میوه هایش را تامین می کند! اینکه چرا مسئولان در  پا
تمام این سال ها فکری به حال از بین رفتن منابع آب زیرزمینی 
و نیز استفاده از آب ناشی از سیلاب ها و همچنین جلوگیری از 
هدررفت آب در بخش کشاورزی نکرده و تمام هم و غم خود را 
معطوف به ساخت سد کرده اند، بماند، شاید تراژدی ماجرای 
ارومیه ای که دریاچه اش به نماد محیط زیست ایران بدل شده، 
به تنهایی برای آینده ای که شاید برای کمتر مسئولی مهم به 

نظر برسد، کافی باشد. 
 دریاچه ای که لابه لای همه تایید و تکذیب ها خشک شده 
و حالا زمین خشکش با هر اندک بادی مستعد پخش ریزگرد در 
همه منطقه و آسیب به کشاورزی و بازی با جان انسان ها شده؛ 
گر  ریزگردهای آغشته به نمک و بسیاری املاح دیگر که دودش ا
در چشم مردم برود بعید است به همین راحتی ها بیرون بیاید و 
شاید برای همین است که عده ای به فکر مالچ پاشی افتاده اند؛ 
مالچ که خود از مشتقات نفت است و مثل چسب عمل می کند 
و محیط زیستی ها همیشه آن را بدترین راهکار برای جلوگیری 
ک و ریزگرد دانسته اند و حال آنکه این ماده  از انتشار گرد و خا

ویرانگر محیط زیست در کف دریاچه ارومیه پاشیده شود!

پیش از اینکه نگاهی به این اتفاق بیندازیم باید بگوییم که بعد 
از انتشار تصاویری مرتبط و ایکس ها یا همان توئیت های سابق، 
مسئولان گفتند که خودسرانه بوده و سلاجقه، رئیس سازمان 
محیط زیست هم همه را تکذیب کرد. البته نه همه را بلکه گفت 
این اتفاق تنها در مساحت ۶۰ متر مربع کار تحقیقاتی انجام شده 
بود و مشخص نیست این کار تحقیقاتی چرا و با اجازه چه کسی یا 
کسانی انجام شده و آیا مسئولان درحال پاشیدن مالچ به صورت 

چراغ خاموش در کف خشک شده دریاچه ارومیه هستند؟ 
   رئیس سازمان محیط زیست مالچ پاشی دریاچه ارومیه 

را تکذیب کرد
رئیس سازمان محیط زیست، گفت مالچ پاشی در دریاچه 
ارومیه کذب است و تنها در مساحت ۶۰ متر مربع کار تحقیقاتی 
انجام شده بود! علی سلاجقه در حاشیه جلسه روز گذشته 
هیات دولت در جمع خبرنگاران در پاسخ به پرسشی درباره 
مالچ پاشی دریاچه ارومیه، توضیحاتی را ارائه کرد. او گفت: این 
موضوع مربوط به کار علمی یک دوستار محیط زیست است که 
در مساحت ۶۰ متر مربع کار آزمایشگاهی انجام داده است و این 
اخبار درست نیست. او افزود: این که گفته شود دریاچه ارومیه 
مالچ پاشی شده است، کاملاً کذب است و هیچ جای دنیا چنین 
اتفاقی رخ نمی دهد و از منظر علمی هم امکان پذیر نیست. این 

موضوع که انجام شده مربوط به یک کار آزمایشگاهی است . 
 جنگ روانی به زعم مسئولان

اما ماجرای این مالچ پاشی چه بوده؟ در روزهای گذشته 
رسانه ها از روایت های ضدونقیض از مالچ پاشی دریاچه ارومیه 
خبر داده و در نهایت از زبان دو مقام محیط زیست نوشتند که 
این اقدام بدون هماهنگی انجام شده. آنها به توییت هایی مبنی 
بر اینکه »مالچ پاشی در دریاچه ارومیه آغاز شد«، اشاره کرده و آن 

را جنگ روانی دانستند. 
 کاربران چه می گویند؟ 

روز سه شنبه ویدئویی از مالچ پاشی در دریاچه ارومیه به 
گرچه در این  منظور مقابله با طوفان های نمکی پخش شد. ا
کید شد که این مالچ از نوع دوستدار محیط زیست  گزارش تأ
کاربران  بوده و تنها به منظور تحقیقات انجام می شود اما 
فضای مجازی معتقدند که اصلاً همین موضوع که پذیرفته ایم 
باید در دریاچه ارومیه مالچ بپاشیم یعنی اینکه از رسیدن آب 

به دریاچه ارومیه ناامید شده و دیگر تلاشی برای احیا صورت 
نخواهد گرفت! 

خبرگزاری فارس نوشت: مدیرکل حفاظت محیط زیست 
آذربایجان شرقی در حالی خبر از ممانعت مالچ پاشی بستر 
دریاچه ارومیه در شهرستان عجب شیر خبر داد که مدیرکل 
روابط عمومی سازمان حفاظت از محیط زیست نیز از برخی 
رسانه ها بابت انتشار اخبار منفی و جهت دار برای ناامیدی مردم 

از احیای دریاچه ارومیه به بهانه مالچ پاشی انتقاد کرد. 
 چه کسی مجوز مالچ پاشی را صادر کرد؟

کنش های مسئولان نسبت به مالچ پاشی دریاچه  اما در وا
ارومیه، شهنام اشتری، مدیرکل حفاظت از محیط زیست 
آذربایجان شرقی با اشاره به انتشار خبر شروع عملیات مالچ پاشی 
در بستر دریاچه ارومیه در برخی رسانه ها گفت: طبق بررسی های 
انجام شده، این اقدام بدون انجام هماهنگی و اخذ مجوزهای 
لازم از سوی سازمان حفاظت از محیط زیست و ستاد احیای 
دریاچه ارومیه انجام شده است.  او توضیح داد که »به محض 
گاهی از اصل موضوع، همکاران اداره محیط زیست شهرستان  آ
عجب شیر با حضور در محل نسبت به ممانعت و توقف عملیات 
اقدام کرده است.« اشتری، ادامه داد: بر اساس مصوبات ستاد 
احیای دریاچه ارومیه، انجام هرگونه عملیات اجرایی و تحقیقاتی 
مرتبط با فعالیت های احیا و کنترل پیامدهای بحران دریاچه 
ارومیه باید با هماهنگی ستاد مذکور و کسب مجوزهای لازم انجام 
شود.  مدیرکل حفاظت از محیط زیست آذربایجان شرقی گفت: 
بررسی این موضوع آغاز شده تا منافع یا آسیب های مالچ پاشی 
مشخص سپس اقدامات لازم انجام شود، در صورت اثبات منافع 

زیست محیطی، مجوز آن صادر می شود. 
 درباره مالچ پاشی

این  نیست؛  ارومیه  دریاچه  مرگ  معنای  به  مالچ پاشی 
جمله ای ست که مدیرکل روابط عمومی سازمان حفاظت از 
محیط زیست ایراد کرده و نیز از برخی رسانه ها بابت انتشار اخبار 
منفی و جهت دار برای ناامیدی مردم از احیای دریاچه ارومیه 
به بهانه مالچ پاشی انتقاد کرد. میثم سعیدی؛ مدیرکل روابط 
عمومی سازمان حفاظت از محیط زیست در صفحه خود در 
ک پوش یا مالچ غیرنفتی تنها در مساحت  ویراستی نوشت: »خا
۶۰ مترمربع از دریاچه ارومیه و به منظور تحقیات انجام شده 
است. لذا تیتر و توییت هایی مبنی بر اینکه مالچ پاشی در دریاچه 
ارومیه آغاز شد، جنگ روانی است برای فشار بر افکار عمومی؛ 

فریب سربازان رسانه های چرک دشمن را نخورید.«
گفتنی است، مالچ ماده ای است از مشتقات نفتی و یا از مواد 
غیرنفتی و دوستدار محیط زیست که یکی از کاربردهای آن 
جلوگیری از برخاستن گرد و غبار از اراضی خشک است. سوالی که 
اینجا مطرح است مگر می شود طرحی به این بزرگی و تحقیقاتی 
بدون هماهنگی انجام گرفته باشد. چرا محیط زیست این روزها 
تنها به اعلام مرگ فلان تالاب یا دریاچه ارومیه یا مازوت سوزی 
رسمی نیروگاه تبریز بسنده می کند اصلا وظیفه محیط زیست 
چیست؟ و کار عملی برای حفظ محیط زیست انجام نمی دهد؟
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استان ها

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

ارومیه خشکیده و حالا مشغول مالچ پاشی آنند!ارومیه خشکیده و حالا مشغول مالچ پاشی آنند!

حاشیه های یک دریاچه خشکحاشیه های یک دریاچه خشک

گواهینامه موتور برای بانوان
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده از 
پیگیری موضوع صدور گواهینامه موتورسیکلت 
زنان خبر داد.انسیه خزعلی روز چهارشنبه 
جمع  در  دولت  هیات  جلسه  حاشیه  در 
خبرنگاران اظهار داشت: برای صدور گواهینامه 
موتورسیکلت زنان در حال پیگیری هستیم که 
شامل بیمه بانوان پیک موتوری و هم اینکه 
صدماتی متوجه آنها نباشد، است.او خاطر 
نشان کرد: از آنجا که در این زمینه قانون داریم، 
باید از مسیر لایحه یا طرح اصلاح قانون را پیش 

برد.

مردم صرفه جویی کنند
ایران  گاز  ملی  شرکت  دیسپچینگ  مدیر 
گفت: میانگین مصرف گاز در بخش خانگی - 
تجاری و صنایع غیرعمده در ۲۴ ساعت گذشته 
)دوشنبه، ۱۸ دی ماه( به ۵۷۰ میلیون مترمکعب 
رسید که این مقدار معادل ۷۰ درصد کل گاز 
تولیدشده کشور است. سعید عقلی در این باره 
توضیح داد: کاهش دما  در ۲۴ ساعت گذشته 
، سبب شد حجم  در برخی استان های کشور
مصرف گاز در بخش خانگی، تجاری و صنایع 
غیرعمده به ۵۷۰ میلیون مترمکعب در روز برسد. 
او با بیان اینکه این حجم مصرف، ۷۰ درصد از کل 
گاز تولیدی کشور است، افزود: از مجموع ۵۷۰ 
میلیون مترمکعب گاز مصرفی در این بخش، 
۳۹۹ میلیون مترمکعب معادل ۷۰ درصد در 
بخش خانگی، ۱۱ درصد در صنایع غیر عمده، 
۹ درصد در بخش عمومی و تجاری و ۱۰ درصد 
در مجموع در بخش حمل و نقل و کشاورزی 
مصرف شده است. مدیر دیسپچینگ شرکت 
گاز ایران در پایان، شرط عبوری آرام از  ملی 
زمستان پیش رو را مدیریت مصرف گاز در همه 
بخش ها اعلام و اظهار کرد: از آنجا که مصارف 
بخش خانگی، تجاری و صنایع غیرعمده بیش 
از ۷۰ درصد گاز تحویلی به شبکه انتقال کشور را 
به خود اختصاص داده، از همه هم وطنان عزیز 
می خواهیم با رعایت نکات ساده مانند پوشیدن 
لباس گرم، استفاده از پرده های ضخیم در منازل، 
تنظیم دمای وسایل گرمایشی و استفاده صحیح 
تجاری،  بخش های  در  گرمایشی  وسایل  از 
کشاورزی و صنعتی و مدیریت مصرف انرژی، به 
حفظ جریان پایدار گاز در همه بخش ها در اقصی 

نقاط کشور کمک کنند.

کمبود جدی آب در استان تهران 
استاندار تهران کمبود آب در این استان را 
جدی خواند و از شهروندان خواست مصرف 
بهینه را جدی بگیرند.علیرضا فخاری در جمع 
خبرنگاران گفت: وضعیت آب در استان تهران 
به دلیل عدم بارش نزولات قابل قبول نیست 
و کمبود آب در استان جدی است. او از همه 
هموطنان و به ویژه شهروندان استان تهران 
خواست، با تعدیل و رعایت مصرف در این 
کنند و افزود: مصرف آب  خصوص همراهی 
بی رویه در شرب، بهداشت و حتی در مواردی 
کار می رود،  که برای تلطیف فضا و محیط به 
خوشایند نیست و بایستی مصرف بهینه آب را 

جدی بگیریم.

 شناسنامه های جلد قرمز 
کی  جمع می شوند؟

رئیس سازمان ثبت احوال کشور درباره زمان 
خداحافظی با شناسنامه های پشت جلد قرمز 
، گفت: یکی از برنامه هایی که امسال  در کشور
طراحی کرده ایم این است که تا پایان سال آینده 
وجود این شناسنامه های جلد قرمز را پشت 
جلد قرمز به حداقل برسانیم.رئیس سازمان 
ثبت احوال کشور گفت: در کشور حدود ۳۴ 
که  میلیون شناسنامه جلد قرمز وجود دارد 
باید بتوانیم هر چه سریع تر این شناسنامه ها 
، در پاسخ به این  را تعویض کنیم.هاشم کارگر
پرسش که بساط شناسنامه جلد قرمزها کی 
برچیده می شود، اظهار کرد: طی ۱۴ سالی که از 
تعویض شناسنامه ها می گذرد انتظار می رفت 
که این شناسنامه ها باید تعویض می شد، اما ما 
در همین ۲ سال برنامه ریزی کردیم تا سریع تر 
بتوانیم این شناسنامه های معروف به جلد قرمز 
را تبدیل به شناسنامه های جدید کنیم چرا که 

این شناسنامه ها کاملاً مکانیزه هستند.  

افزایش بی رویه تعداد داروخانه ها 
رئیس انجمن داروسازان ایران ضمن اشاره 
به اجرای طرح دارویاری و لزوم تامین به موقع 
منابع اجرای آن، درعین حال گفت: بر اثر احکام 
خ داد،  و مداخلات نهادهای غیرتخصصی ر
با افزایش بی رویه تعداد داروخانه ها مواجه 
شده ایم و اقتصاد داروخانه ها از چند جهت 
کلانتری  گرفته است.شهرام  مورد لطمه قرار 
خاندانی در گفت وگو با ایسنا، درخصوص تاثیر 
اجرای طرح دارویاری بر روند کاری و اقتصادی 
داروخانه ها، گفت: بعد از اتفاقی که در مورد 
و  احکام  اثر  بر  داروخانه ها  قبلی  آیین نامه 
داد،  خ  ر غیرتخصصی  نهادهای  مداخلات 
با افزایش بی رویه تعداد داروخانه ها مواجه 
شدیم و اقتصاد داروخانه ها از چند جهت مورد 
لطمه قرار گرفت.او به شرایط قبل از اجرای طرح 
کرد و افزود: علیرغم جهش  دارویاری اشاره 
کان برای صنعت دارو ارز  کما  ، بی سابقه ارز
دولتی پرداخت می شد و قیمت دارو نیز بر 
مبنای همان ارز محاسبه می شد. به همین 
دلیل قیمت دارو نسبت به سایر کالاها غیرواقعی 

و بسیار پایین نگه داشته شده بود.

در حالی که آموزش عالی امکان تحصیل در انواع دانشگاه ها حتی بدون کنکور را فراهم کرده چطورعده ای مدرک جعل می کنند؟

با ۲۵۰ میلیون تومان دکتر شوید!
تب دستیابی به مدارک تحصیلات دانشگاهی در سال های 
گون روند یکسانی نداشته، اما هنوز هم برای برخی افراد و  گونا
برای رسیدن به بعضی از اهداف، الزامی است. اما برخی افراد 
همیشه راه میانبری برای رسیدن به خواسته ها و نیازمندی های 
خود پیدا می کنند و برای برطرف کردن نیاز به مدرک تحصیلات 
دانشگاهی نیز جعل مدرک یکی از آن راه های میانبر است. 
البته تمام ماجرا به خرید و فروش مدارک تحصیلی جعلی ختم 
گهی های فروش مدارک تحصیلی نه تنها می توان  نمی شود؛ در آ
فروشنده و جاعل مدارک کارشناسی تا تحصیلات تکمیلی را پیدا 
کرد، بلکه خیلی از این متخلفان مدعی فروش مدرک رشته های 
علوم پزشکی نیز هستند. برای بررسی چگونگی عملکرد بازار 
سیاه مدرک فروشی، خبرگزاری کار ایران با تعدادی از این افراد 
در قالب متقاضی صدور انواع مدارک تحصیلی گفت وگو کرده که 
در آن ها به کسب ۱۵ تا ۲۵ روزه لیسانس اشاره می شود. همچنین 
گفته می شود که هزینه مدرک کارشناسی فنی مهندسی؛ کف 

قیمت ۱۵میلیون تومان است و موارد دیگری از این دست.
   هزینه مدرک تحصیلی علوم پزشکی چقدر است؟!

در ابتدای صحبت با یک  جاعل مدرک تحصیلی رشته های 
علوم پزشکی، از او در مورد شرایط دریافت مدرک پرسش شده. 
او ابتدا با پرسش از اینکه در چه رشته ای از پزشکی مدرک لازم 
دارید؟ ادامه داد: مدرک پزشکی عمومی حداقل ۲۵۰ میلیون 
تومان هزینه دارد تازه این مبلغ برای صدور مدرک از دانشگاه 
آزاد است. او در خصوص استعلام مدرک افزود: شما می توانید 
از سازمان سنجش آموزش کشور مدرک تان را استعلام کنید. 
لازم به توضیح است که به کلی استعلام مدرک از سوی سازمان 
امور دانشجویان و سامانه سجاد باید پیگیری شود و این افراد از 
عنوان آشنای سازمان سنجش برای جلب اعتماد مشتری های 
خود استفاده می کنند. این فرد در ادامه اضافه کرد: کاری که ما 
می کنیم به این صورت است که انگار شما در کنکور در رشته ای 
گر بخواهید مدرک دانشگاه  که به ما گفته اید قبول شده اید. ا
دولتی در رشته پزشکی بگیرید، گران تر می شود و حداقل باید 
۳۵۰ میلیون هزینه کنید.  همچنین از او در مورد اعتبار مدارکی که 
صادر می شود برای مهاجرت پرسیده شد و  او گفت: وقتی شما 
می توانید استعلام بگیرید پس می توانید برای مهاجرت نیز روی 
مدارک حساب کنید. بدون امکان استعلام که صدور مدرک این 
هزینه را ندارد! ما به خاطر اینکه مطمئن هستیم. شما می توانید 
استعلام و صحت مدرکی که از ما دریافت می کنید را بسنجید 
و با این شرایط این هزینه را از شما می گیریم.  او ادامه داد: شما 
ابتدا باید در تلگرام به همین شماره ای که تماس گرفتید پیامی 
برای ما ارسال کنید تا هرآنچه که برای صدور مدرک تحصیلی 

لازم است را برایتان بفرستیم تا شما این مدارک را به دست ما 
برسانید. فرایند صدور مدرک تحصیلی رشته پزشکی عمومی از 
۱۰ تا ۲۰ روز طول می کشد و بعد از آن به راحتی می توانید استعلام 
بگیرید و خیالتان از صحت کار راحت باشد.  او در پایان مکالمه از 
کید کرد  رشته تحصیلی دیپلم و معدل مصاحبه کننده پرسید و تا
گر دیپلم شما تجربی باشد و معدل خوبی هم داشته باشید  که ا
کارتان راحت تر می شود و نیازی به هزینه کردن برای صدور دیپلم 

جعلی تجربی با معدل بالا هم ندارید. 
   مجوز متخلفان در کمیسیون ماده ۹ لغو می شود؟

هر تخلفی که از آن مطلع شده ایم، در کمیسیون ماده ۹ که 
کمیسیونی برای رسیدگی به تخلفات مجموعه های غیرانتفاعی 
و آموزش عالی آزاد محسوب می شود، با متخلفان شدیدا 
برخورد داشته ایم و حتی بسیاری از آن ها لغو مجوز شده اند.  
حامد کرمی، مدیرکل بازرسی و پاسخگویی به شکایات وزارت 
علوم در رابطه با وضعیت صدور مدرک دانشگاهی جعلی به 
ایلنا،  توضیح داد: ما به صدور مدارک دانشگاه آزاد اسلامی ورود 
نمی کنیم و مجموعه های خاص خودش را دارد و سامانه های 
آن نیز جداست. آن تخلفاتی که ما می توانیم در موردش اظهار 
نظر و ورود پیدا کنیم، مربوط به مواردی است که در زیرمجموعه 

وزارت علوم اتفاق بیفتد. 
مدیرکل بازرسی و پاسخگویی به شکایات وزارت علوم 
که ما از آن مطلع شده ایم، در  کرد: در هر تخلفی  تصریح 
کمیسیون ماده ۹ که کمیسیونی برای رسیدگی به تخلفات 
مجموعه های غیرانتفاعی و آموزش عالی آزاد محسوب می شود، 
با متخلفان شدیدا برخورد داشته ایم و حتی بسیاری از آن ها 
کید کرد: ما به صورت مداوم در مورد  لغو مجوز شده اند.  کرمی تا
مجموعه های غیرانتفاعی که فعالیت هایشان غیرمجاز است، یا 
منحل شده است یا فعالیت هایشان از تاریخ مشخصی به بعد 

بی اعتبار است، اطلاع رسانی می کنیم. 
 تخلفات در دانشگاه های دولتی مصداق ندارد

مدیرکل بازرسی و پاسخگویی به شکایات وزارت علوم 
خاطرنشان کرد: هر آنچه در حوزه مسئولیت های وزارت علوم 
است؛ اعم از دانشگاه های دولتی و غیردولتی مورد رصد و 
گر تخلفی هم بوده در دانشگاه های  بررسی ماست. البته بعضا ا
غیرانتفاعی رخ داده و در دانشگاه های دولتی مصداق ندارد. ما 
با تخلفات شدید برخورد داشته ایم و این برخوردها ادامه دارد 
و هر دو هفته یک بار جلسه کمیسیون ماده ۹ برگزار می شود 
و به گزارش ها رسیدگی می کنیم.  کرمی در مورد سامانه جامع 
دانش آموختگان نیز بیان کرد: مشکل اینجاست که علی رغم 
دستور قانون به وزارت علوم برای ایجاد این سامانه برای تایید 

مدارک دانش آموختگان و… همه ورودی های این سامانه در 
اختیار وزارت علوم نیست از جمله موارد مربوط به دانشگاه آزاد 
اسلامی. البته جلساتی برای این موضوع برگزار شده و هم وزارت 
بهداشت، وزارت علوم و دانشگاه های زیرمجموعه آن و دانشگاه 
آزاد در آن حضور دارند تا به یکپارچگی برسیم و خلأ اطلاعاتی 

وجود نداشته باشد. 
   سوء استفاده جاعلان مدرک

شاید همین کانال ها و شبکه هایی که مدرک تحصیلی جعلی 
می فروشند، از همین خلأ اطلاعاتی و یکپارچه نبودن اطلاعات 
که ما به  کشور سوءاستفاده می کنند  ورودی دانشجویان 
همین دلیل برای جلوگیری از چنین تخلفاتی دنبال یکپارچگی 
اطلاعات دانشجویان هستیم.  به گفته کرمی؛ زمانی نظارت 
وزارت علوم کامل خواهد بود که از ورودی دانشجوها به صورت 
کنون ما  کامل مطلع باشد. کرمی در همین رابطه بیان کرد: هم ا
از بخش هایی از آموزش عالی در این زمینه اطلاع کاملی نداریم 
منظورم از آموزش عالی به معنای کل کشور است نه فقط وزارت 
علوم. باید بدانیم که دانشجو چگونه وارد دانشگاه شده، کی ثبت 
نام کرده، از چه طریقی پذیرفته شده و… شاید همین کانال ها و 
شبکه هایی که مدرک تحصیلی جعلی می فروشند، از همین خلأ 
اطلاعاتی و یکپارچه نبودن اطلاعات ورودی دانشجویان کشور 
سوءاستفاده می کنند که ما به همین دلیل برای جلوگیری از 
چنین تخلفاتی دنبال یکپارچگی اطلاعات دانشجویان هستیم. 

   تماما کلاهبرداری است
به هیچ عنوان مدارکی که این افراد صادر می کنند واقعی 
گهی هایی که در فضای  نیستند و بسیاری از این تبلیغات و آ
مجازی می بینیم را خودمان هم پیگیری کرده ایم و مطمئن 
هستیم که آخر تمام آن ها کلاهبرداری است. مدیرکل بازرسی 
و پاسخگویی به شکایات وزارت علوم افزود: به هیچ عنوان 
مدارکی که این افراد صادر می کنند واقعی نیستند و بسیاری 
گهی هایی که در فضای مجازی می بینیم را  از این تبلیغات و آ
خودمان هم پیگیری کرده ایم و مطمئن هستیم که آخر تمام 
آن ها کلاهبرداری است. وقتی فرد پول را واریز می کند جوابش را 
می دهند، اما این پاسخگویی دفعه دومی ندارد. البته نمی گویم 
گهی ها  ۱۰۰ درصد آن ها اینگونه هستند، ولی واقعا عمده این آ
چنین شرایطی را دارند که خطرپذیری بالایی ایجاد می کند. 
توصیه می کنیم افراد به این نوع تبلیغات اعتنا نکنند. آموزش 
گیر و دسترس شده است که افراد به راحتی  عالی آنقدر فرا
می توانند در مقاطع تحصیلی مختلف و رشته های زیادی 
تحصیل کنند و به صورت قانونی مدرک بگیرند و دیگر احتیاجی 

به این کارها نیست.

کاربران فضای مجازی معتقدند همین موضوع 

ومیه مالچ  که پذیرفته ایم باید در دریاچه ار

بپاشیم یعنی اینکه از رسیدن آب به دریاچه 

ارومیه ناامید شده و دیگر تلاشی برای احیا 

صورت نخواهد گرفت!

رئیس سازمان محیط زیست گفت مالچ پاشی در 

دریاچه ارومیه کذب است و تنها در مساحت ۶۰ 

متر مربع کار تحقیقاتی انجام شده بود


